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Załącznik nr 4 

 

PROTOKÓŁ 

ZGROMADZENIA ZWIĄZKU GMIN DOLNEJ ODRY 

z  dnia 10 września 2020r. – Warnice  

z dnia 28 września 2020r. – Lipiany  

z dnia 05 października 2020r. – Lipiany  

 

 Dnia 10 września 2020 roku o godz. o godz. 10:00, w Domu Strażaka Warnice 37,  

74-201 Warnice. , odbyło się posiedzenie Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry  

z siedzibą w Chojnie. 

W Zgromadzeniu uczestniczyli Wójtowie, Burmistrzowie i Przedstawiciele gmin 

członkowskich Związku Gmin Dolnej Odry z siedzibą w Chojnie. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry pani Danuta Maria 

Ankutowicz otworzyła  i poprowadziła obrady Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry. 

Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry stwierdziła obecność  

7 z 10 przedstawicieli Gmin członków Związku.  

Wymóg quorum został spełniony. 

Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry przywitała wszystkich  

i przedstawiła proponowany porządek obrad stanowiący załącznik nr 2 do niniejszego 

protokołu. 

1. Otwarcie obrad, przywitanie uczestników. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Dyskusja i głosowanie nad projektem uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty.  

4. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry: Czy ktoś ma uwagi do porządku dzisiejszych obrad?  

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry 

poprosił o zabranie głosu. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry udzieliła głosu dla Wiceprzewodniczącego Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry pana 

Grzegorza Brochockiego. 

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry 

zaproponował wprowadzenie zmian do porządku obrad poprzez wprowadzenie do porządku 

obrad kolejno: 

- w punkcie 3:  

Przedstawienie informacji na temat działalności Spółki Gmin Dolnej Odry. 

- w punkcie 5: 
Dyskusja i głosowanie nad projektem uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry: kto z członków Zgromadzenia jest za wprowadzeniem wymienionych zmian do 

porządku obrad Zgromadzenia z dnia 10 września 2020 roku? 

W jawnym głosowaniu 7 głosami „za” przyjęto proponowane zmiany w porządku obrad.  

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry odczytała zmieniony porządek obrad Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 

10 września 2020 roku stanowiący załącznik nr 3 do protokołu. 

1. Otwarcie obrad, przywitanie uczestników. 
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2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przedstawienie informacji na temat działalności Spółki Gmin Dolnej Odry. 

4. Dyskusja i głosowanie nad projektem uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

5. Dyskusja i głosowanie nad projektem uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

6. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry: kto z członków Zgromadzenia jest za przyjęciem porządku obrad ze zmianami 

wprowadzonymi na posiedzeniu Zgromadzenia w dniu 10 września 2020 roku? 

W jawnym głosowaniu 7 głosami „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymał się” jednogłośnie 

zatwierdzono porządek obrad. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry przeszła do punktu 3 porządku obrad – przedstawienie informacji na temat działalności 

Spółki Gmin Dolnej Odry.  

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry poprosiła pana Cezarego Krzyżanowskiego – Prezesa Zarządu Spółki Gmin Dolnej 

Odry o zabranie głosu. 

Cezary Krzyżanowski – Prezes Zarządu Spółki Gmin Dolnej Odry podziękował za 

zaproszenie, przedstawił informację dotyczącą zakresu funkcjonowania i pozycję spółki na 

rynku oraz możliwości dalszego rozwoju. Omówił tematy związane z gospodarką odpadami, 

poziomami recyklingu, przygotowaniem do ponownego użycia i odzysku, wyposażeniem 

Spółki w majątek. Przedstawił problemy związane ze zbieraniem i zagospodarowaniem BIO - 

odpadów, możliwości pozyskiwania środków zewnętrznych na budowę PSZOK., organizacje 

przetargów na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych- możliwości in – haus. 

W tym miejscu na zakończenie przemówienia Prezes Spółki zaprosił wszystkich 

zgromadzonych na zaplanowaną w dniach 20.10.2020 r. – 21.10.2020 r. konferencję 

„Gospodarka odpadami – nowe wyzwania” zorganizowaną z okazji  w 5 -lecia Spółki Gmin 

Dolnej Odry. Spotkanie w szczególności poświęcone będzie podsumowaniu 5- letniej 

działalności Spółki Gmin Dolnej Odry. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry podziękowała za wystąpienie Prezesa Spółki Gmin Dolnej Odry pana Cezarego 

Krzyżanowskiego, przeszła do punktu 4 porządku obrad -  dyskusja i głosowanie nad 

projektem uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty.  

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry poprosiła pana Grzegorza Brochockiego Wiceprzewodniczącego Zarządu Związku 

Gmin Dolnej Odry o zabranie głosu. 

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry 

odniósł się do uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. Stwierdził, że ustalona przez Zarząd   

stawka opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi przed wprowadzaniem zmian nie 

była dość dobrze oszacowana. Zakładając poszczególne warianty ustaliliśmy stawkę opłaty na 

dość niskim poziomie. Wpłynęło na to dość dużo argumentów. Dobrą stroną było to, że udało 

nam się wprowadzić metodę od ilości  zużytej wody. Czas pokazał nam jak duża ilość 

mieszkańców zaczęła płacić mniej, tym samym zmalały wpływy do budżetu. Na dzień 

dzisiejszy proponujemy podnieść miesięczna stawkę opłaty a tym samym wprowadzić zmiany 

w określeniu zasad ustalania ilości zużytej wody na potrzeby ustalania wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi.  



3 
 

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry 

omówił kolejno zmiany wprowadzone w uchwale w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty, dodał, że Zarząd 

w swojej opinii bardzo długo dyskutował nad podjęciem zmian, brane były pod uwagę 

wszystkie uwagi Zarządu jak i spostrzeżenia pracowników Biura Związku. Propozycję 

określenia zapisów w uchwale co do opłaty i określenia zasad do wprowadzenia określa 

załącznik nr 4 do protokołu.  

Kolejno nastąpiła dyskusja co do wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry 

najwięcej kontrowersji i dyskusji było przy omawianiu nieruchomości na której prowadzone 

jest gospodarstwo rolne  i w przypadku, nieruchomości na której prowadzona jest działalność 

gospodarcza. Padły propozycje, żeby w przypadku tych nieruchomości powrócić do tej samej 

zasady, która obowiązywała w przypadku nieruchomości nie opomiarowanej, tj. 

nieruchomości które nie są wyposażone w wodomierz, płacąc równowartość zużytej wody w 

ilości 3m
3 

bądź miesięcznie od osoby, 
 
w oparciu o ilość osób na nieruchomości. Generalnie 

moglibyśmy iść w tą stronę ponieważ procentowo tych rolników i osób prowadzonych 

działalność gospodarcza jest stosunkowo niewiele. Było by to dla nich sprawiedliwie. 

Mówimy również o sytuacjach gdzie występują tereny nieskanalizowane i brak jest 

możliwości zamontowania podlicznika. Biorąc pod uwagę dzisiejszy projekt i zasady które 

dziś omawiamy zapisane w uchwale dla rolników w tej chwili jest to kwota 138,60 zł. 

miesięcznej opłaty.
 

Kolejno nastąpiła dyskusja.  

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry: 

jeżeli mówimy o stawce opłaty liczoną na podstawie liczby mieszkańców zamieszkującą daną 

nieruchomość musimy liczyć się z opłatą w wysokości około 28,00 zł na jednego mieszkańca. 

Przy kwocie wydatków na zagospodarowanie odpadów komunalnych w przeliczeniu na ilość 

mieszkańców w gminach członkowskich, ta stawka musiałaby być na takim właśnie 

poziomie.  

Józef Piątek – Członek Zarządu: mogę zgodzić się na większość wprowadzonych zasady 

omawianych w projekcie uchwały natomiast budzi moje wątpliwości opłata za ilość zużytej 

wody tj.  14m 
3 

 w przypadku nieruchomości w której jest prowadzone gospodarstwo rolne.  

W większości tych rolników zużywa większą ilość wody. Proponowałbym zmniejszenie ilość 

zużytej wody.  

Kolejno nastąpiła dyskusja. 

Marzena Grzywińska – wójt Stare Czarnowo: uważam, że należy wyjaśnić wątpliwość z 

którą  mierzymy się od jakiegoś czasu a mianowicie brak możliwości zainstalowania 

dodatkowego wodomierza.  

Józef Piątek – Członek Zarządu: procedura montażu wodomierza jako podlicznika 

wodomierza głównego, przeznaczonego do pomiaru ilości wody zużywanej bezpowrotnie nie 

jest zbytnio skomplikowana i problematyczna, całość prac instalacyjnych, łącznie z zakupem 

wodomierza, ewentualną naprawą, plombowaniem i ponowną legalizacją licznika wody (co 5 

lat), wykonuje inwestor/właściciel nieruchomości na własny koszt, to ok. 800 zł. Bardzo 

ważne jest to, że wraz z zainstalowaniem  dodatkowego wodomierza służącego ustaleniu 

ilości wody bezpowrotnie zużytej  należy złożyć wniosek o zaplombowanie wodomierza.  

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry: 

jeżeli chodzi o koszty wybudowania dodatkowej studni i zamontowanie tam dodatkowego 

licznika, to koszt już w tym momencie wzrasta do ilości ok 2 000,00 zł. Wodomierz - 

podlicznik powinien być umieszczony na osobnej instalacji w budynku, bezpośrednio przy 

ścianie zewnętrznej, za którą znajduje się zawór czerpalny, lub właśnie w studzience 
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wodomierzowej usytuowanej na terenie nieruchomości, niedozwolone jest wykonywanie 

odgałęzień lub montowanie punktów czerpalnych na odcinku instalacji pomiędzy 

wodomierzem a zewnętrznym zaworem czerpalnym. Wodomierz należy zamontować zgodnie 

z przepisami prawa oraz dokumentacją techniczno-ruchową podaną przez producenta 

wodomierza, dostęp do wodomierza powinien być bezpieczny, zapewniający swobodne 

odczytywanie stanu wodomierza. Więc już to trochę jest bardziej skomplikowane.  

Kolejno nastąpiła dyskusja  

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry: 

wracając do tematu projektu uchwały i zasad w niej zawartych, zawsze w wyjątkowych 

sytuacjach mieszkaniec a w tym przypadku rolnik może starać się o umorzenie części kwoty, 

wynikającej  ze  zbyt dużej opłaty za zużycie wody zużywanej bezpowrotnie. 

Adam Zarzycki – burmistrz Gminy Cedynia, zapytał czy mamy informację o ilości 

zamontowanych podliczników od momentu zmiany systemu. 

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry: 

niestety nie mamy takiej informacji.  

Dorota Mościcka – Dyrektor Biura odniosła się do wypowiedzi pana Grzegorza 

Brochockiego – Wiceprzewodniczącego Zarządu Związku odnośnie składania wniosków  

o umorzenie zaległości. Poinformowała członków Zgromadzenia o ilości wniosków  

o indywidualne rozpatrzenie sprawy, które wpłynęły do Biura Związku, tj. 380 wniosków z 

gospodarstw, gdzie średniomiesięczne zużycie wody wynosiło powyżej 4 m
3
 na osobę w 

gospodarstwie, spośród których, wnioskodawców prowadzących gospodarstwo rolne było 38, 

a osób prowadzących działalność gospodarczą 7. Reszta wniosków pochodziła od osób, które 

deklarowały, że podlewały trawniki, zapełniały baseny latem, poiły zwierzęta itp. Zwróciła 

uwagę, że opłata ustalana jest po raz kolejny dla systemu, który już funkcjonuje. W tym roku 

wyczerpane zostały całe nasze środki finansowe, które były zabezpieczone na rachunku 

bankowym, na koniec 2019 roku i stanowiły nadwyżkę z lat poprzednich w wysokości 

2 500 000,00 złotych. Cała ta kwota poszła na dopłatę do opłat za gospodarowanie odpadami 

naszych mieszkańców. W roku 2020 mamy bardzo wysoką ściągalność opłat za odbiór  

i zagospodarowanie odpadów. Udało się ściągną bardzo dużą kwotę, w porównaniu  

z poprzednimi latami. Spowodowane to było różnymi czynnikami, o których mówiliśmy już 

na poprzednich spotkaniach.  

Dalej Dyrektor Biura omówiła prognozę finansową w czterech wariantach na rok 2021 – przy 

zmianie stawki od 01.01.2021r. co przedstawia załącznik nr 5 i załącznik 

nr 6 do niniejszego protokołu.  

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry 

przedstawił problem kształtowania przez gminy opłaty za odpady komunalne. Przedstawił 

stawki opłaty w poszczególnych gminach na terenie Polski. Porównał metody naliczania 

opłaty oraz stawek opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w gminach  Dobra, 

Bobolice, Świnoujście, Łeba itp. Dodał, że organizacja sprawnego systemu gospodarowania 

odpadami komunalnymi jest kwestia problematyczną. Uważam, że najbardziej sprawiedliwe 

rozwiązanie spośród przewidzianych przez ustawodawcę jest  – rozliczanie opłat od ilości 

zużytej wody i to mamy już za sobą . Biorąc pod uwagę zasady ustalania ilości wody na 

potrzeby ustalania wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, musimy my 

jako Zgromadzenie ustalić wysokość miesięcznej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami.  

Musimy przekalkulować tą stawkę właściwie. Średnia stawka na gospodarstwo wyliczona 

wychodzi 96,00 zł lub 28,00 zł licząc od mieszkańca w gospodarstwie i my to musimy 

osiągnąć. W tej sytuacji w której teraz jesteśmy wiem na pewno, że nie możemy pozwolić 

sobie na zmianę systemu. Musimy tak dopasować stawkę opłaty aby zamknąć się w budżecie. 

Proponuję podnieść stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi do kwoty 

10,90 zł i 10,50 za odpady komunalne w kompostowniku przydomowym.  
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Alina Bożena Werstak – Członek Zarządu zaproponowała stawki 11,00 zł i 10,60 zł. 

 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry ogłosiła 10 –cio minutową  przerwę w obradach. 

Po wznowieniu obrad. 

Zgromadzenie Związku Gmin Dolnej Odry obradowało w  7 – osobowym składzie na 10 

członków Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry. 

Wymóg quorum został spełniony.  

Członkowie zgromadzenia wrócili do dyskusji w temacie stawki opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi jak również wyrażali swoje opinie i poglądy w przypadku 

nieruchomości na której prowadzone jest gospodarstwo rolne również w  przypadku kiedy  

prowadzona jest działalność gospodarcza.  Padały różne kwoty, stawki opłaty za zużycie 

wody szczególnie dotyczące zużycia 14 m
3
 w przypadku rolników. Dyskutowano nad zmianą 

metody za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Wypowiedzi udzieliła pani Małgorzata Jurgiel – radca prawny, poinformowała 

zgromadzonych o tym, że nie można różnicować przyjętej w projekcie uchwały normy 

zużycia wody w poszczególnych określonych zasad występujących w projekcie uchwały,  

norma  zużycia wody w poszczególnych wariantach musi być jednakowa.    

Ustala się jednakowe przeciętne normy zużycia wody dla poszczególnych odbiorców usług, 

stanowiące podstawę ustalania ilości pobranej wody w razie braku wodomierza głównego. 

Kolejno nastąpiła dyskusja. 

Alina Bożena Werstak – Członek Zarządu zaproponowała aby rolników policzyć 4m 
3 

od 

osoby z tym, że w gminie Warnice są to trzy wioski gdzie będzie obejmowało liczenie osób w 

systemie. W przypadku kiedy rolnik zamieszkuje sam na  nieruchomości  będzie on płacił 

4m
3 

razy stawka opłaty to jest 39,60 zł, a nie przy zużyciu 14m
3 

 tak jak jest obecnie w 

projekcie uchwały przy kwocie do zapłaty 138,60 zł. Jest to zasadnicza różnica a tych 

rolników jest całkiem spora ilość. 

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry 

zaproponował aby przedstawić dla Zgromadzenia propozycję  dotyczące określenia zasad  

przy ustaleniu ilości zużytej wody w przypadku rolników i przedsiębiorców prowadzonych 

działalność gospodarczą. 

Zaproponował dwa warianty a mianowicie: 

1) w przypadku nieruchomości, na której prowadzone jest gospodarstwo rolne i nie może 

być zainstalowany dodatkowy legalizowany wodomierz, o którym mowa w pkt 2 oraz 

średniomiesięczne zużycie wody za poprzedni rok kalendarzowy na podstawie wskazań 

legalizowanego wodomierza głównego przekracza 14m
3
 na nieruchomość (lokal 

mieszkalny) w poprzednim roku kalendarzowym, miesięczna opłata za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi nie może być wyższa w przeliczeniu na nieruchomość (lokal 

mieszkalny) niż równowartość opłaty za zużycie 14m
3
 wody, to samo dotyczy  

przypadku, nieruchomości na której prowadzona jest działalność gospodarcza i nie może 

być zainstalowany dodatkowy legalizowany wodomierz, na potrzeby prowadzonej 

działalności gospodarczej oraz średniomiesięczne zużycie wody za poprzedni rok 

kalendarzowy na podstawie wskazań legalizowanego wodomierza głównego przekracza 

14m
3
 na nieruchomość (lokal mieszkalny) w poprzednim roku kalendarzowym, 

miesięczna opłata za gospodarowanie odpadami komunalnymi nie może być wyższa w 

przeliczeniu na nieruchomość (lokal mieszkalny) niż równowartość opłaty za zużycie 

14 m
3
 wody; 
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lub 

2) w przypadku nieruchomości, na której prowadzone jest gospodarstwo rolne  i nie może 

być zainstalowany dodatkowy legalizowany wodomierz opłatę ustala się jako iloczyn 

liczby osób zamieszkujących nieruchomość w poprzednim roku kalendarzowym i 

przeciętnej normy zużycia  wody wynoszącej 3 m 
3 

miesięcznie na osobę, to samo 

dotyczy  przypadku, nieruchomości na której prowadzona jest działalność gospodarcza i 

nie może być zainstalowany dodatkowy legalizowany wodomierz. 

 

W związku z powyższym większością głosów, Zgromadzenie Związku Gmin Dolnej Odry 

podjęło decyzję, że określona w projekcie uchwały w  § 3 pkt. 7 i 8 zasada ustalania ilości 

zużytej wody na potrzeby ustalania wysokości opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi dotycząca nieruchomości na których prowadzona jest działalność rolna i 

działalność gospodarcza pozostanie bez zmian, tj. 

§ 3 pkt 7 projektu uchwały brzmi:  

„w przypadku nieruchomości, na której prowadzone jest gospodarstwo rolne i nie może być 

zainstalowany dodatkowy legalizowany wodomierz, o którym mowa w pkt 2 oraz 

średniomiesięczne zużycie wody za poprzedni rok kalendarzowy na podstawie wskazań 

legalizowanego wodomierza głównego przekracza 14m
3
 na nieruchomość (lokal mieszkalny) 

w poprzednim roku kalendarzowym, miesięczna opłata za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi nie może być wyższa w przeliczeniu na nieruchomość (lokal mieszkalny) 

niż równowartość opłaty za zużycie 14m
3
 wody” 

§ 3 pkt 8 projektu uchwały brzmi:  

„w przypadku, nieruchomości na której prowadzona jest działalność gospodarcza i nie może 

być zainstalowany dodatkowy legalizowany wodomierz, na potrzeby prowadzonej 

działalności gospodarczej oraz średniomiesięczne zużycie wody za poprzedni rok 

kalendarzowy na podstawie wskazań legalizowanego wodomierza głównego przekracza 14m
3
 

na nieruchomość (lokal mieszkalny) w poprzednim roku kalendarzowym, miesięczna opłata 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi nie może być wyższa w przeliczeniu na 

nieruchomość (lokal mieszkalny) niż równowartość opłaty za zużycie 14 m
3
 wody; 

Decyzją Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry - pozostałe punkty § 3 projektu uchwały 

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia stawki tej opłaty pozostają bez zmian.  

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry poprosiła, aby dokonać wyboru i ustalić miesięczną stawkę opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi.  

Zarząd Związku Gmin Dolnej Odry wraz z Biurem wypracował dwie propozycje stawek opłat 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi: 

1. opłata za gospodarowanie odpadami komunalnymi w wysokości 11,00 zł za 1m
3 

zużycia wody i 10,60 zł za 1m
3 

zużycia wody  w przypadku posiadania 

kompostownika.  

2. opłata za gospodarowanie odpadami komunalnymi w wysokości 10,00 zł za 1m
3 

zużycia wody i 9,60 zł za 1m
3 

zużycia wody  w przypadku posiadania 

kompostownika.  

Po długiej dyskusji Zgromadzenie Związku Gmin Dolnej Odry ustaliło jednogłośnie:   
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Wprowadzić zapis w projekcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty,  

 

w  §2: 

„1. Ustala się stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od właścicieli 

nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy w wysokości 11,00  zł za każdy 1 m
3
 

zużytej wody z danej nieruchomości, z zastrzeżeniem ust. 2 i 3. 

2. W przypadku niedopełnienia przez właściciela nieruchomości obowiązku selektywnego 

zbierania odpadów komunalnych stosuje się stawkę opłaty w wysokości 44,00 zł za każdy 

1 m
3
 zużytej wody z danej nieruchomości. 

3. Ustala się częściowe zwolnienie z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi 

kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku 

przydomowym, w wysokości 0,40 zł od stawki za 1 m
3
 zużytej wody.” 

Adam Zarzycki – burmistrz Gminy Cedynia  zaproponował aby projekt uchwały w 

sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia stawki tej opłaty przedłożyć i poddać głosowaniu na następnym spotkaniu 

Zgromadzenia.  

Po burzliwej dyskusji Przewodnicząca Zgromadzenia postanowiła przerwać obrady. 

Podziękowała członkom Zgromadzenia i zakończyła pierwszą część posiedzenia.  

Decyzją Przewodniczącej Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry pani Danuty Marii 

Ankutowicz posiedzenie Zgromadzenia zostanie wznowione i kontynuowane w dniu  

17 września 2020 roku o godz. 12:00, w Domu Strażaka Warnice 37, 74-201 Warnice.  

 

Dnia 28 września 2020 roku o godz. o godz. 13:00 w Miejsko–Gminnym Ośrodku Kultury w 

Lipianach, przy Placu im. Huberta Dzikowskiego 1, 74–240 Lipiany wznowiono obrady 

posiedzenia Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z siedzibą w Chojnie. 

W Zgromadzeniu uczestniczyli Wójtowie, Burmistrzowie i Przedstawiciele gmin 

członkowskich Związku Gmin Dolnej Odry z siedzibą w Chojnie. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry pani Danuta Maria 

Ankutowicz wznowiła obrady Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry. 

Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry stwierdziła obecność 9 

z 10 przedstawicieli Gmin członków Związku.  

Wymóg quorum został spełniony. 

       Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry przywitała wszystkich i przeszła do porządku obrad omawianego na poprzednim 

Zgromadzeniu a mianowicie do punktu 4  porządku obrad – dyskusja i głosowanie nad 

projektem uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. Oddała głos dla pana Jana Krzywickiego - 

Przewodniczącego Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry.  

Jan Krzywicki – Przewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry zaproponował 

aby głos zabrał Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej 
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Odry jak również w celu uzupełnienia informacji pani Dorota Mościcka – Dyrektor Biura 

Związku. 

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry 

odnosząc się do zapisów w  projekcie uchwały omawianej na poprzednim posiedzeniu oraz 

zasad ustalania ilości zużytej wody poinformował, o tym, że decyzje, które będą 

podejmowane na spotkaniu muszą dopasować się elastycznie do systemu gospodarki 

odpadami w której pracujemy a przede wszystkim  do potrzeb mieszkańców. Dodał, że są 

możliwości łączenia różnych metod naliczania stawek za wywóz śmieci. Metoda którą 

wypracowaliśmy w poprzednim roku jest metodą odpowiednią dla naszego systemy natomiast 

jak wiele razy wspomniałem, stawki w uchwale są zbyt niskie. Na ten moment mamy sposób 

naliczania opłaty od ilości zużytej wody. Gdybyśmy chcieli zmienić metodę i naliczać od 

liczby mieszkańców faktycznie zamieszkujących daną nieruchomości  ta stawka od osoby 

wynosiłaby ok. 28 zł, ale w tym momencie wracamy do tego od czego tak naprawdę 

odeszliśmy. Udowodniliśmy, że jest to system, który się nie sprawdza. Musimy podnieść 

stawkę opłaty przy obecnej metodzie do wysokości 11,00 zł za 1m
3 

. Według prognozy 

finansowej przy stawce opłaty 11,00 zł za 1m
3 

zużytej wody powinniśmy zbilansować system 

ale czy będzie miała odbicie w całości przy ilości m3 zużycia wody na poszczególne 

gospodarstwa? Mamy 672 gospodarstw w systemie , gdzie te zużycie wody przypada do 1m3 

na osobę, dalej kolejno przedstawia nam tabela stanowiąca załącznik nr 8 do protokołu.  

Propozycją Zarządu jest aby wprowadzić dodatkowo opłatę stałą  dla gospodarstwa i do tego 

opłatę wg stawki za m3 zużycia wody.                       

Bartłomiej Królikowski – Członek Zarządu : podniesienie miesięcznej stawki opłaty było 

by prostym rozwiązaniem aczkolwiek bardzo radykalnym. Poszukujemy bardziej łagodnych, 

lepszych rozwiązań. Musimy pozyskać kwoty które potrzebne są nam do zamknięcia systemu. 

Musimy brać pod uwagę odbiór społeczny. Ponosimy koszty za odbiór, gospodarowanie 

odpadami, do tego dochodzą koszty administracyjne musimy brać to wszystko pod uwagę i 

tak ukształtować system aby wszystko spięło się w budżecie. Dlatego propozycje 

Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego pozwolą nam bardziej łagodniej, równomiernie 

przyjąć i zastosować poszczególne warianty, nie przytłaczając tym samym grup społecznych. 

Kierunkiem bardzo pożądanym jest włączenie dużej liczby osób ok. 60% gospodarstw do 

tego aby w stopniu bardziej adekwatnym odnosili się w uiszczeniu opłaty. Operując danymi 

statystycznymi duża ilość gospodarstw jest bardzo znacznie poniżej średniej zużycia wody  

i te pozostałe, które są powyżej są znacznie obciążone. Musimy dociążyć gospodarstwa, które 

zużywają tej wody poniżej przeciętnej, ponieważ jest to nieadekwatne do pozostałej reszty. 

Stąd też nasze propozycje o wprowadzeniu kwoty stałej plus dodatkowo od m3 zużycia wody. 

Jan Krzywicki – Przewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry robimy jak 

najwięcej z naszej strony i jak najbardziej korzystniej dla mieszkańców aby ten nasz ruch był 

dobrze oceniany. Nikomu podwyżki nie służą w dobrym odbiciu społecznym. Wprowadzenie 

opłaty stałej może nam pokazać dobrą drogę, aby te wszystkie grupy społeczne 

uporządkować. Propozycja dla zgromadzonych, czy procesujemy w tych dwóch obszarach 

przy wprowadzeniu stawki opłaty 11,00 zł za 1m
3
 zużycia wody przy wprowadzeniu zasad, 

czy wprowadzamy nowy wariant jakim jest opłata stała dla gospodarstw plus opłata od ilości 

zużycia wody ale w niższej wysokości. Mamy dla państwa przygotowaną kalkulację 

finansowa na obecny rok i rok przyszły przy stawkach kolejno proponowanych na 

spotkaniach. Musimy jeszcze raz pokazać Państwu jasny i czytelny obraz tego co będzie 

miało miejsce w przyszłym roku. To na czym najbardziej nam zależy to wyprowadzić opłaty 

takie, żeby zbilansować system. W moim odczuciu najważniejsze jest to, żebyśmy zdawali 

sobie sprawę ile produkujemy odpadów. Średnio trzy-, czteroosobowa rodzina produkuje tonę 

śmieci i za nią musi zapłacić ok. 1200  zł rocznie, jest to prosty rachunek biorąc pod uwagę 

12 miesięcy, widzimy ile miesięcznie ta rodzina musi ponieś kosztów. Plus inne koszty jak 
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prowadzony PSZOK, obsługa administracyjna itd. Zanim zaczniemy precyzować poproszę 

Panią Dyrektor Biura o przedstawienie kalkulacji finansowej. 

Dorota Mościcka – Dyrektor Biura przedstawiła i omówiła prognozę finansową na rok 

2021 - przy zmianach stawki od 01.01.2020r., co stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Wariantów może być bardzo dużo w zależności oczywiście od różnych czynników, takich jak 

wysokość stawki opłaty, ilość zużytej wody wykazanej w deklaracjach, zmiana ilości 

odpadów komunalnych, wskaźnik inflacji, jak również wprowadzenie zasad przy minimalnej 

opłacie dla gospodarstwa 3,5 m
3
, czy wprowadzenie progu maksymalnego 14 m

3
 dla terenów 

nie skanalizowanych. 

Jan Krzywicki – Przewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry zwrócił uwagę na 

jedną rzecz, a mianowicie ściągalność w opłatach, która jest w roku 2020 na bardzo wysokim 

poziomie, co pokazuje, że są efekty wymierne prowadzonych działań windykacyjnych przez 

Biuro Związku.  Zauważyć trzeba, że w każdym omawianym wariancie założyliśmy, że 

ściągniemy w roku 2021 kwotę 960 000,000 zł do planowanego budżetu, co może być trudne 

z uwagi na ilość pozostałych w Związku Gmin. W tym miejscu poprosił zgromadzonych  

o włączenie się do dyskusji i podjęcie odpowiednich decyzji. 

Kolejno nastąpiła dyskusja. 

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry 

włączając się do dyskusji podsumował, jak może wpłynąć wprowadzenie nowej zasady przy 

opłacie stałej  na gospodarstwa, które zużywają tej wody bardzo mało. Bardziej sprawiedliwe 

będą obciążone gospodarstwa zużywające mało wody a ulgę damy tym, którzy zużywają tej 

wody dużo więcej.  

Adam Zarzycki – burmistrz Gminy Cedynia : po otrzymaniu projektu uchwały jechałem 

na posiedzenie Zgromadzenia z mieszanymi uczuciami, musze powiedzieć, że jestem 

zaskoczony bardzo miło, że Zarząd przedstawił bardzo ciekawą i  rozsądną  propozycję.  

Moje pytanie jest następujące, co na to RIO i czy będzie to dopuszczalne?  

Małgorzata Jurgiel - Kancelaria Prawna: taka metoda jest dopuszczalna jeżeli chodzi o 

ustawę o utrzymaniu czystości i porządku w gminach.  

Adam Zarzycki – burmistrz Gminy Cedynia: wprowadzenie stałej opłaty spowoduje 

utrzymanie pewnego rodzaju płatności dla tych, którzy tej wody zużywają bardzo mało. 

Zabezpiecza nas i wyrównuje poziom. Trzeba zastanowić się nad wysokością tej opłaty. 

Myślę, że zaproponowana stawka 23,00 zł idzie w dobrym kierunku. Jest to bardzo dobry 

pomysł.  

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry: 

proponuję przyjąć stawkę w wysokości 8,10 zł  i 7,70 zł  przy opłacie stałej wynoszącej ok. 

27,00 - 28,00 zł,  trzeba proszę państwa dać to wszystko pod rozwagę. My możemy 

kalkulować ta stawkę to w zależności jak państwo opiniujecie. 

Dorota Mościcka – Dyrektor Biura: przy opłacie stałej w kwocie 27 zł minimum i stawce 

opłaty za 1 m
3
 - 8,10 zł i 7,70 zł (przy kompostowaniu) powinniśmy zbilansować budżet roku 

2021. Jednocześnie przedstawiła prognozę finansowa z wprowadzeniem stałej opłaty w 

wysokości 27,00 zł co stanowi załącznik nr  10 do protokołu.  

Kolejno nastąpiła dyskusja.  

Dorota Mościcka – Dyrektor Biura omówiła wpływ wprowadzenia opłaty stałej na 

wysokość opłat miesięcznych dla poszczególnych gospodarstw domowych w zależności od 

ilości osób w nich zamieszkujących. Zwróciła uwagę, że przy wprowadzeniu opłaty liczonej 

jako suma opłaty stałej i zmiennej uzależnionej od ilości wody, wzrost kosztów nastąpi  

w szczególności u 1 i 2 osobowych gospodarstw, gospodarstwa 3 i więcej osobowe będą 

płaciły przy tej kombinacji mniej, niż przy naliczaniu opłaty tylko w zależności od zużycia 

wody na nieruchomości. Symulacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
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Jan Krzywicki – Przewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry: żeby umocować 

się w tym systemie, który proponujemy, jestem zwolennikiem, aby ta opłata stała jak i stawki 

od mieszkańca nie były zbyt wysokie. My i tak robimy ogromny ruch. 50-60% mieszkańców 

w tych opłatach średnio zapłaci o 15 zł więcej. Kalkulacja powinna zamknąć się w granicach 

23-24 zł opłaty stałej plus stawki opłaty tegoroczne za wodę utrzymać. Powinniśmy bardziej 

włączyć się i tu apeluje do gmin członkowskich jeżeli mają możliwości włączyć 

pracowników gmin i zatrudnić ich w Związku na umowę zlecenie w celu weryfikacji i 

ściągalności opłat, żeby ściągalność była jeszcze większa. Tu mamy jeszcze ogromne 

możliwości pozyskiwania środków. Mam na myśli przekaz w postaci sms, czy telefonicznie. 

Kwota 960 000,00 zł pokazuje nam, że jest to skuteczne i  idzie w dobrym kierunku. 

Proponuję zmniejszyć stawki opłat, a zwiększyć dynamikę swoich służb, czy to będzie 

pracownik administracji gminy, czy pracownik sektora podatkowego, czy pracownik z OPS, 

zawsze za dodatkowe wynagrodzenie w Związku, oczywiście przy zgodzie wójtów, 

burmistrzów zyskalibyśmy dodatkowe środki z opłat i byłaby sprawiedliwa ocena tego co 

robimy. Proponuję wziąć pod rozwagę i przyjąć okres próbny i zastanowić się kolejno nad 

weryfikacją czy posunięcie nasze było właściwe i sprawiedliwe. Dziś musimy bazować nad 

tym co możemy zrobić i co musimy. W mojej ocenie wprowadzenie opłaty stałej jest lepszym 

rozwiązaniem niż podwyższenie stawki opłaty do 11,00 zł za każdy zużyty 1 m
3
 wody.  

Dorota Mościcka – Dyrektor Biura mamy optymistyczne założenie, że w przyszłym roku 

ściągniemy kolejne 960 000,00 zł, dodam tylko, że w tym roku ze Związku wyszło sporo 

gmin i część mieszkańców, którzy dostali sms z informacją o zaległości, uregulowali swoje 

zobowiązania, natomiast duża część mieszkańców w ogóle nie zareagowała. Jeżeli na koniec 

roku w ZGDO będzie deficyt w wysokości 200 000,00 zł, to musicie Państwo te środki 

znaleźć w budżecie gminy.  Chciałabym podkreślić i zaznaczyć, abyście państwo mieli, to na 

uwadze.  

Jan Adamski – Przewodniczący Rady Gminy Bielice: myślę, żeby zachować tą wysokość 

stawki opłaty mniej więcej na tym samym poziomie ewentualnie podnieść o 1 złotówkę,  

wypracowaliśmy już minimalną opłatę, żeby ten system nam się zbilansował. Społeczeństwo 

bardziej przyjmie opłatę jednocyfrową niż dwucyfrową. Musimy zastanowić się nad kwotą 

opłaty stałej. Natomiast jeżeli chodzi o okres jednoroczny jest to najlepszy z możliwych 

bardziej rzetelny i wiarygodny.   

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry:  

w związku z wprowadzoną opłatą śmieciową spadło zużycie wody  i w tej chwili woda 

kształtuje się na granicy 5 % ,  zakładamy że nie ulegnie drastycznie zmianom będzie mniej 

więcej na tym samym poziomie co nieznacznie wpłynie nam na sytuacje finansową.  

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry: 

Zarząd Związku Gmin Dolej Odry mając na uwadze analizy przygotowane przez Biuro 

Związku Gmin Dolnej Odry, proponuje wprowadzenie: 

1. więcej niż jednej metody ustalenia opłat na obszarze gminy i ustalenie miesięcznej stawki 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, w wysokości 8,60 zł za 1m
3
 zużytej 

wody plus 23,00 zł opłaty miesięcznej od każdego gospodarstwa domowego na danej 

nieruchomości; 

2. miesięcznej stawki opłaty podwyższonej za gospodarowanie odpadami komunalnymi, o 

której mowa w art. 6k ust. 3 ustawy, to jest jeżeli właściciel nieruchomości nie wypełnia 

obowiązku zbierania odpadów komunalnych w sposób selektywny, w wysokości 

czterokrotności wysokości stawki opłaty określonej w § 2 ust. 1 przedmiotowej uchwały; 

3. częściowego zwolnienia z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli 

nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi 
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kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku 

przydomowym, w wysokości 0,40 zł od stawki za 1 m
3
 zużytej wody; 

Jednocześnie dodał, iż propozycją Zarządu wprowadza się zapis w uchwale w § 3 pkt 7 i 8 w 

przypadku nieruchomości, na której prowadzone jest gospodarstwo rolne i  prowadzona jest 

działalność gospodarcza i nie może być zainstalowany dodatkowy legalizowany wodomierz,  

w brzmieniu:  

 „miesięczną opłatę ustala się jako iloczyn liczby osób zamieszkujących w poprzednim 

roku kalendarzowym i przeciętnej normy zużycia wody wynoszącej 3,5 m3 

miesięcznie na osobę.„  

Dodał ,że to dotyczy nielicznych rolników i nielicznych prowadzących działalność gospodarczą. 

Kolejno nastąpiła dyskusja. 

Jan Krzywicki – Przewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry: Tak to trzeba 

wprost powiedzieć, trzymajmy się wypowiedzi pana Grzegorza ponieważ sam jest rolnikiem i daje 

dobre wskazówki, poza tym  system – mówiąc kolokwialnie – śmieciowy jest narzucony z góry przez 

ustawodawcę. Musimy trzymać się tego co ten ustawodawca nam nakazuje, dlatego  musimy podjąć 

już tu i teraz odpowiednie decyzje. 

Jan Krzywicki – Przewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry poprosił o 

zabranie głosu prezesa Spółki Gmin Dolnej Odry pana Cezarego  Krzyżanowskiego.  

Cezary Krzyżanowski – Prezes Zarządu Spółki Gmin Dolnej Odry oficjalnie zaprosił 

zgromadzonych na konferencję „Gospodarka odpadami – nowe wyzwania” zorganizowaną z 

okazji  w 5 -lecia Spółki Gmin Dolnej Odry. w dniach 20.10.2020 r. – 21.10.2020 r. 

Jan Krzywicki – Przewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry podziękował za 

zaproszenie w imieniu swoim i członków Zgromadzenia. 

 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry ogłosiła 15 minutową przerwę w obradach. 

Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry pani Danuta Maria 

Ankutowicz wznowiła obrady Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry, stwierdzając 

obecność 9 z 10 przedstawicieli Gmin członków Związku.  

Wymóg quorum został spełniony. 

Dorota Mościcka – Dyrektor Biura odczytała treść uchwały w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty, 

z wprowadzonymi zmianami zaproponowanymi na Zgromadzeniu.  

Adam Zarzycki – burmistrz Gminy Cedynia: do czego tyczy się nakładanie kar w 

przypadku niedopełnienia przez właściciela nieruchomości obowiązku selektywnego 

zbierania odpadów komunalnych.  

Dorota Mościcka – Dyrektor Biura: zgodnie z nowelizacją ustawy każdy mieszkaniec jest 

zobowiązany do segregacji odpadów komunalnych. W przypadku niedopełnienia przez 

właściciela nieruchomości obowiązku selektywnego zbierania odpadów komunalnych, 

podmiot odbierający odpady komunalne przyjmuje je jako niesegregowane (zmieszane) i 

powiadamia o tym Związek. Na podstawie w/w zawiadomienia wobec właściciela zostanie 

określona podwyższona opłata za miesiąc lub miesiące, w których nie dopełniono obowiązku 

selektywnego zbierania odpadów komunalnych. 

Małgorzata Jurgiel - Kancelaria Prawna: będzie to postępowanie, które prowadzić będzie 

Biuro Związku.  

Kolejno nastąpiła dyskusja. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry podjęła dyskusje, co do zapisów w uchwale odnośnie średniomiesięcznego zużycia 

wody w przypadku gdzie jest prowadzona działalność rolnicza i zużycie przekracza 14m3.  
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Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry: tu 

stosujemy zapis trochę niesprawiedliwy dla tych rolników, i myślę że niektóre gminy takie 

jak Warnice nie będą chciały zgodzić się na zapis w uchwale. 

Dorota Mościcka – Dyrektor Biura: W pierwszej wersji przesłanej do Państwa mieliście  

w przypadku rolnika zapis, że jeżeli zużycie wody na nieruchomości przekroczy 14m
3
, to 

opłata będzie wynosiła równowartość iloczynu stawki opłaty i zużycia 14 m
3 

na 

gospodarstwo, zgodnie z Pastwa poleceniem zostało to zmienione i obecnie zapis w uchwale 

stanowi, że tam gdzie jest gospodarstwo rolne i właściciel nieruchomości wykaże nam bardzo 

duże  zużycie wody, to jest powyżej 14 m
3
 na nieruchomości, to oblicza opłatę miesięczną 

jako iloczyn stawki opłaty i równowartości zużycia wody na poziomie 3,5 m
3
 na osobę w 

gospodarstwie. 

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry: tak , 

ale dopiero w momencie kiedy przekroczy 14m
3
 zużycia wody. Jeżeli nie przekroczy tych  

14 m
3
 i będzie miał zużycie 12 m

3
 to zapłaci za te 12m

3
.  

Dorota Mościcka – Dyrektor Biura: jeżeli mamy w gospodarstwie rolnym jedną osobę, 

która średniomiesięcznie zużywa 3,5 m
3
 wody, to rachunek zamknie nam się, oczywiście przy 

kompostowaniu, ponieważ wszyscy rolnicy deklarują kompostownik, kwotą 28,70 plus 23,00 

zł stałej opłaty, czyli opłata wyniesie 51,50 zł. Musimy też patrzeć na liczby, zużycie 14m
3
 na 

nieruchomościach jest dość wysokie, to jest 46 000,00 zł miesięcznie mniej w budżecie,  

jeżeli wszystkim gospodarstwom damy ulgę.  

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry: dla 

rolników i prowadzących działalność gospodarczą na jednym liczniku i nie maja możliwości 

zainstalowania proponuję wprowadzić zapis jak dla tych którzy w ogóle nie maja licznika, 

trzeba pochylić się nad zapisem gdzie wskazujemy rolnika lub przedsiębiorstwa, który nie ma 

zamontowanego podlicznika aby zastosować wariant 3,5 m3 za osobę plus opłata stała, w 

tych gospodarstwach liczmy proszę państwa osoby.  

Dorota Mościcka – Dyrektor Biura: przypominam tylko, że rolników z nakazami 

płatniczymi mamy ponad 4,5 tysiąca, dodam, że połowa miejscowości jest w naszych 

gminach nieskanalizowanych. 

Józef Piątek – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry: mówimy 

tylko o rolnikach, zwróćmy uwagę na mieszkania popegeerowskie, gdzie mieszkańcy 

posiadają ogródki i działki i nie posiadają podlicznika, tu zapłaci za faktyczne zużycie,  

a w przypadku rolnika jeżeli będzie miał mniej niż 14m
3
 zapłaci za 3,5 m

3
.  

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry: 

zużyta woda w przypadku posiadania ogródka działkowego jest znacznie niższa co najmniej o 

20 % niż w przypadku rolnika, który wodę zużywa na przykład przy opryskach. 

 

Kolejno nastąpiła dyskusja.  

 

Przewodnicząca Zgromadzenia po dyskusji przerwała obrady. Podziękowała członkom 

Zgromadzenia i zakończyła drugą część posiedzenia.  

Decyzją Przewodniczącej Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry pani Danuty Marii 

Ankutowicz posiedzenie Zgromadzenia zostanie wznowione i będzie kontynuowane w dniu  

5 października  2020 roku o godz. 8:30, w Miejsko–Gminnym Ośrodku Kultury w 

Lipianach, Plac im. Huberta Dzikowskiego 1, 74–240 Lipiany.  

 

Dnia 5 października  2020 roku o godz. 8:30, w Miejsko–Gminnym Ośrodku Kultury w 

Lipianach, przy Placu im. Huberta Dzikowskiego 1, 74–240 Lipiany, wznowiono obrady 

posiedzenia Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z siedzibą w Chojnie. 
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W Zgromadzeniu uczestniczyli Wójtowie, Burmistrzowie i Przedstawiciele gmin 

członkowskich Związku Gmin Dolnej Odry z siedzibą w Chojnie. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 12  do protokołu. 

Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry pani Danuta Maria 

Ankutowicz wznowiła obrady Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry. 

Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry stwierdziła obecność  

8 z 10 przedstawicieli Gmin członków Związku.  

Wymóg quorum został spełniony. 

Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry przywitała wszystkich i 

odczytała porządek obrad zatwierdzony na posiedzeniu Zgromadzenia w dniu 10 września 

2020r.  

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry przeszła do porządku obrad omawianego na poprzednim Zgromadzeniu, a mianowicie 

do punktu 4  porządku obrad – dyskusja i głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

stawki tej opłaty. Oddała głos dla pana Grzegorza Brochockiego  - Wiceprzewodniczącego 

Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry . 

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry 

poinformował, że na poprzednim posiedzeniu zostały podjęte pewne zasady ustalania ilości 

zużytej wody na potrzeby ustalania wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi określonych w § 3 przedmiotowej uchwały i ustalenia odnośnie opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. Został wprowadzony do uchwały zapis dotyczący 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi stanowiący sumę opłaty miesięcznej od 

gospodarstwa domowego jak i opłaty stanowiącej iloczyn średni miesięcznej ilości zużycia 

wody na nieruchomościach. Wiceprzewodniczący Zarządu poprosił panią Dyrektor Biura o 

przedstawienie zasad ustalenia ilości zużytej wody na potrzeby ustalenia wysokości opłaty, 

poprosił zgromadzonych o wniesienie ewentualnych poprawek do projektu uchwały. 

Dorota Mościcka – Dyrektor Biura odczytała treść projektu uchwały w sprawie wyboru 

metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej 

opłaty, (projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu). 

Kolejno nastąpiła dyskusja odnośnie ustalenia zasad ilości zużycia wody. 

Dorota Mościcka – Dyrektor Biura w przypadku, nieruchomości na której prowadzona jest 

działalność gospodarcza właściciel, który będzie chciał skorzystać z zasady musi spełnić 

obowiązek  zawarcia umowy na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych z 

przedsiębiorcą wpisanym do rejestru działalności.  

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry: 

zużycie wody przez rolnika nie może być porównywalne z zużyciem wody dla mieszkańca, 

który posiada ogródki działkowe, dlatego tez zapis w uchwale odnoszący się do rolników, 

gdzie zużycie wody jest bardzo duże i tu przypada nam około 20 % spośród wszystkich 

prowadzących działalność rolniczą, jest bezpieczne i sprawiedliwe. Natomiast jeżeli chodzi o 

nieruchomości jednorodzinne z przynależnym ogrodem tu już mamy za dużą liczbę osób, 

która podlegałaby liczeniu, za duża grupa społeczna dochodzi do metody od której chcieliśmy 

odejść. 

Marzena Grzywińska – wójt Gminy Stare Czarnowo: Jak będzie weryfikowane brak 

możliwości podłączenia podlicznika w takim gospodarstwie? Jest kanalizacja a ktoś nie ma 

założonego podlicznika, trzeba to jakoś zweryfikować, w przypadku nie posiadania 

dodatkowego licznika mieszkaniec musi zadeklarować nam ile osób znajduje się w 

gospodarstwie i znów przechodzimy do metody liczenia osób, nie jesteśmy w stanie 

zweryfikować tej liczby. 
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Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry: 

będziemy bazować na doświadczeniu, możemy w tej sytuacji zwrócić się do wodociągów czy 

firmy, która obsługuje dane tereny, czy jest możliwość montażu czy tez nie. Mieszka 3 osoby 

razy 3,50 m3 mamy prosty rachunek, dodać należy, że dotyczy to bardzo wąskiej grupy ludzi. 

W takich sytuacja można zweryfikować ostatecznie poprzez złożenie stosownego  

oświadczenia czy wniosku o indywidualne rozpatrzenie. Stawka zużycia 3,50m3 stawia nam 

dość dużą poprzeczkę więc uważam, że nie będzie wykorzystywana, będą kalkulować i 

stosownie podchodzić do sytuacji. Wart omówienia jest również punkt 9 niniejszej uchwały, 

który mówi o nieruchomościach wielorodzinnych z przynależnym ogrodem bądź terenem 

uprawnym odległym maksymalnie 50 m od tej nieruchomości. Zarząd postanowił 

potraktować wyżej wymienione nieruchomości tak jak w przypadku jednorodzinnych z 

przynależnym ogrodem. Wydaje mi się, że jest to właściwe i uchwała w tym kształcie jest 

dopracowana, proszę o ewentualne  uwagi i wnioski.  

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry wobec braku wniosków i uwag do omawianego projektu uchwały o metodzie  przeszła 

do punktu 5 porządku obrad – dyskusja i głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 

określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Oddała głos dla Dyrektora Biura pani Doroty Mościckiej.  

Dorota Mościcka – Dyrektor Biura odczytała treść projektu uchwały w sprawie określenia 

wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, (projekt 

uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu). 

Marzena Grzywińska – wójt Gminy Stare Czarnowo zwróciła uwagę na brak zapisu 

odnośnie udokumentowania kopii umów na wywóz nieczystości w przypadku nieruchomości 

na której jest prowadzona działalność gospodarcza.  

Dorota Mościcka – Dyrektor Biura: w pierwszej wersji projektu uchwały,  kopie umów  

zawarcia umowy na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych były ujęte jako wykaz 

dokumentów do przedstawienia wraz z deklaracją, jednak Mecenas Małgorzata Jurgiel 

usunęła zapis ponieważ stwierdziła, że te dane nie są  potrzebne do  potwierdzenia danych 

zawartych w deklaracji. Kopie umowy na zagospodarowanie możemy żądać ewentualnie w 

trakcie weryfikacji poprawności danych bezpośrednio i indywidualnie od poszczególnych 

właścicieli nieruchomości, natomiast w samym wzorze deklaracji nie może być takiego 

zapisu ponieważ nie jest to do przyjęcia przez RIO, według nich są to czynności sprawdzające 

i w toku tych czynności, możemy jako Biuro zażądać takiej umowy do uzupełnienia. Żądanie 

dołączenia kopii umowy do deklaracji stanowiłoby przekroczenie uprawnień organu.  

Marzena Grzywińska – wójt Gminy Stare Czarnowo: nie ukrywam, że ułatwiło by to 

pracę Biura.  

Dorota Mościcka – Dyrektor Biura kolejno omówiła wzór deklaracji o wysokości opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi stanowiący załącznik nr 1 do projektu uchwały w 

sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, (wzór deklaracji D1 wraz z oświadczeniami stanowi załącznik nr 15 do 

protokołu). 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry otworzyła dyskusję odnośnie wprowadzenia nowego wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry: dziś 

na spotkaniu chcemy zatwierdzić przygotowane uchwały dostosowujące przepisy prawa do 

obowiązków wynikających ustawy, proszę jeszcze pamiętać, że do właścicieli nieruchomości 

zostaną skierowane zawiadomienia informujące o zmianach w systemie, sposobu wypełnienia 

deklaracji jak również ulotkę  dotyczącą  segregacji odpadów komunalnych, Jeżeli chodzi o 

doręczenie deklaracji do mieszkańców na pewno będzie to po stronie Biura Związku, 
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natomiast w jaki będzie to sposób jeszcze nie podjęliśmy w tej kwestii decyzji. Musimy mieć 

również na uwadze przeprowadzenie spotkań informacyjnych w swoich gminach, jest to nie 

uniknione biorąc pod uwagę poprzedni rok i sytuacje z nim związane. Będzie to w pewnym 

stopniu dość spora podwyżka dla części mieszkańców, dlatego potrzeba jest wyjść do 

mieszkańców z informacją, podać odpowiednie argumenty. Podwyżki są i będą jest to 

nieuniknione. 

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry 

poprosił aby przed głosowaniem wrócić do kwestii dotyczącej ustalenia stawki opłaty za 

gospodarowanie jak również ustalenie stawki opłaty miesięcznej od każdego gospodarstwa. 

Przedstawił dla Zgromadzenia kalkulację przygotowana przez Biuro Związku w której 

uwzględnione zostały proponowane stawki opłaty w wysokości 8,20 zł z kompostownikiem 

oraz 8,60 zł bez kompostownika. Według wyliczeń wydatki na rok 2020 wynoszą 

11 563 113,33 zł przy zastosowaniu wyżej wymienionych stawek plus opłata stała od 

gospodarstwa 23,00 zł, powinniśmy zamknąć się w budżecie, natomiast biorąc pod uwagę 

opłatę stałą w wysokości 20,00 zł od gospodarstwa tu już mamy stratę  - 221 364,08 zł. W 

tym przypadku my jako gminy członkowskie musielibyśmy dodatkowo zapłacić nie 1,00 zł 

prognozowaną ale 5,00 zł dodatkowej składki członkowskiej.(prognozę finansowa na rok 

2021 przedstawia załącznik nr 16 do protokołu.) 

Kolejno nastąpiła dyskusja co do stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

porównywano opłaty w zależności od gospodarstwa. 

Jan Krzywicki – Przewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry: w tym 

momencie powinniśmy podjąć decyzję co do głosowania uchwał, które są już wypracowane, 

myślę, że już i tak bardzo długo dyskutowaliśmy nad tym tematem. Zarząd podjął pewne 

decyzje, które zostały przedstawione na posiedzeniu w dniu dzisiejszym, wiemy, że brakuje 

nam środków w budżecie i ta propozycja wysokości opłat spełnia nasze oczekiwania. 

Doszliśmy w tym momencie do ściany i wiemy, że propozycja wprowadzenia opłaty stałej da 

nam dużą szansę, proponuję po krótkiej przerwie przegłosować Uchwały, nic więcej już nie 

wymyślimy. Jeżeli chodzi o stawkę opłaty członkowskiej, nie możemy już podnosić tej 

opłaty, stawka 21,00 zł opłaty stałej jak najbardziej spełnia nasze oczekiwania.  

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry; 

jestem skłonny przychylić się do opłat 21,00 zł opłaty stałej oraz 8,20 zł i 8,60 zł stawki 

opłaty.  

Marzena Grzywińska – wójt Gminy Stare Czarnowo: uważam, że opłata stała powinna 

utrzymać się na poziomie wyższym. 

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry: jako 

Zarząd składam formalny wniosek  o wprowadzenie do projektu uchwały stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi z kompostownikiem  8,20 zł, stawka opłaty bez 

kompostownika 8,60 zł plus opłata miesięczna w wysokości 21,00 zł.  

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry ogłosiła 5 minutową przerwę w obradach. 

Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry pani Danuta Maria 

Ankutowicz wznowiła obrady Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry. 

Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry stwierdziła obecność 8 

z 10 przedstawicieli Gmin członków Związku.  

Wymóg quorum został spełniony. 

 

Po przerwie Zarząd Związku przedstawił propozycję wprowadzenia do projektu 

uchwały: 

 stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi za 1m3 zużytej wody 

w gospodarstwie gdzie kompostuje się odpady - 8,20 zł,  
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 stawka opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi za 1m3 zużytej wody 

w gospodarstwie gdzie nie kompostuje się odpadów -  8,60 zł, 

 opłata miesięczna od każdego gospodarstwa domowego na danej nieruchomości 

w wysokości 23,00 zł. 

Zgromadzenie nie wniosło zastrzeżeń do przedstawionych wzorów deklaracji i oświadczeń 

jak również do projektu uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za  gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości.  

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku: wobec braku 

uwag do treści uchwały poprosiła zgromadzonych o  głosowanie nad Uchwałą nr ..../2020 

Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 5 października 2020 roku w sprawie 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

stawki tej opłaty.  

W jawnym głosowaniu 8 głosami ,,za”, 0 – „przeciw”, 0  – „wstrzymuję się” podjęto Uchwałę 

nr ..../2020 Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 5 października 2020 roku w 

sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia stawki tej opłaty.(uchwała nr…/2020 wraz z głosowaniem  stanowi załącznik nr 17  

do niniejszego protokołu.) 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku: poprosiła 

zgromadzonych o  głosowanie nad Uchwałą nr ..../2020 Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry z dnia 5 października 2020 roku w sprawie w sprawie określenia wzoru deklaracji o 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

W jawnym głosowaniu 8 głosami ,,za”, 0 – „przeciw”, 0  – „wstrzymuję się” podjęto Uchwałę 

nr ..../2020 Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 5 października 2020 roku w 

sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi.(uchwała nr…/2020 wraz z głosowaniem  stanowi załącznik nr 18 do 

niniejszego protokołu.) 

Grzegorz Brochocki  – Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry 

poprosił, aby ustalić termin spotkania Zarządu Związku w celu omówienia i podjęcia decyzji 

co do dystrybucji deklaracji wraz z przygotowana informacja dla mieszkańca.  

Adam Zarzycki – burmistrz Gminy Cedynia wskazał, aby w materiałach informacyjnych 

dostarczonych dla mieszkańców powinna znaleźć się informacja, instruktarz  o przestrzeganiu 

zasad prawidłowej segregacji odpadów. 

Jan Krzywicki – Przewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry, odniósł się do 

przedmówcy, informując, że Biuro Związku jest na etapie przygotowań, finalizowania ulotki, 

która wyjaśnia wszystkie najważniejsze zagadnienia dotyczące gospodarki odpadami 

komunalnymi i naliczaniem opłat za odbiór śmieci w kolejnym roku. Po akceptacji 

ostatecznej treści przez Zarząd zostanie udostępniona do rozesłania na stronę ZGDO jak 

również do publikacji przez Gminy członkowskie. Zachęcił, aby zaangażować się w projekt i 

zgłosić swoje propozycje do materiałów informacyjnych. 

Kolejno nastąpiła dyskusja. 

Jan Krzywicki – Przewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry poprosił, aby 

informować Biuro odnośnie realizacji udostepnienia garaży w gminach, które zgłosiły chęć  

wprowadzenia punktów ogólnodostępnych, w których będzie możliwość pozostawienia 

zużytych opon, z wyłączeniem opon pochodzących z działalności rolniczej oraz z pojazdów 

większych niż pojazdy o dopuszczalnej masie całkowitej do 3,5 tony oraz odpadów 

wielkogabarytowych.   

Przewodnicząca Zgromadzenia pani Danuta Maria Ankutowicz zakończyła dyskusję, 

podziękowała wszystkim obecnym za udział w posiedzeniu i zakończyła obrady.  

 

Protokołowała  
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Patrycja Zborowska 

 

 

 


